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Navn Firma E-post Til stede Ref. 

Audun Fiskvik Ski kommune (SK) Audun.fiskvik@ski.kommune.no  X 

Kjell Sæther Ski kommune Kjell.saether@ski.kommune.no  X 

Hans Vestre Ski kommune Hans.vestre@ski.kommune.no X  

Kristian Larsen Ski kommune Kristian.larsen@ski.kommune.no X  

Tessa Barnett Oppegård kommune 
(OK) 

Tessa.barnett@oppegard.kommune.no X  

Ola Skarderud Oppegård kommune Ola.skarderud@oppegard.kommune.no X  

Dianne Steenberg Oppegård kommune Dianne.steenberg@oppegard.kommune.
no 

 X 

Tina Hveem Oppegård kommune Tina.giertsen.hveem@oppegard.kommun
e.no 

 X 

Lars Henrik Bøhler Oppegård kommune  Lars.henrik.bohler@oppegard.kommune.
no 

 X 

Ellen.Wibe Oppegård kommune Ellen.Wibe@oppegard.kommune.no  X 

Arild Øien Oppegård kommune Arild.oien@oppegard.kommune.no  X 

Guttorm Aanes Justis- og beredskaps-
departementet (JD) 

Guttorm.aanes@jd.dep.no  X 

Terje Johnsen Justis- og beredskaps-
departementet 

Terje.johnsen@jd.dep.no  X 

Bård S. Rane Metier Bard.rane@oec.no X  

Paul Torgersen Metier Paul.torgersen@metier.no  X 

Marte Bache Metier Marte.bache@metier.no  X 

Petter Christensen Asplan Viak (AV) Petter.christensen@asplanviak.no X  

Per Christian Stokke Asplan Viak Perchristian.stokke@asplanviak.no  X 
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Sak Tekst Ansvar Frist 

1 Orientering om status og utsjekking av referat fra møtet 22.12. 
 
Møtereferat fra møtet 22.12.16 er godkjent. 
Godkjente møtereferat legges offentlig tilgjengelig på prosjektets 
nettside www.beredskapssenter.regjeringen.no 
 
Konsekvensutredning Friluftsliv, herunder barn og unges interesser 
AV har sendt invitasjon til brukergrupper for kartlegging av friluftsliv. 
Medvirkning vil gjennomføres 17. og 18. januar 2017.   
 

 
Info 
 
 
 
 
Info 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 

2 Gjennomgang av merknader til planprogrammet 
 
Følgende er en foreløpig tekst til en oppsummering av 
høringsperioden; en tekst som i noe bearbeidet form vil tas inn i 
endelig planprogram som skal fastsettes av KMD primo februar:  

ÅPNE INFORMASJONSMØTER 
I høringsperioden ble det gjennomført to åpne informasjonsmøter: 
på Thon hotell i Ski sentrum den 30.10. og på Mastemyr Quality 
hotel i Oppegård den 2.11. Møtene var godt besøkt (ca 35 
fremmøtte på Ski og ca 50 på Mastemyr). Spesielt på møtet i 
Oppegård ble det fremført sterke innvendinger mot utbygging i 
Marka og mange mente at Beredskapssenteret vil være til stor 
skade for Oppegårds nære friluftsområder. Flere uttrykte også stor 
frykt for støy fra helikoptertrafikk og skyte- sprengningsøvelser. Det 
ble også fremført kritikk av manglende involvering av barn og unge i 
prosessen. 

ORIENTERING RETTET MOT BARN OG UNGE 
Delvis på bakgrunn av kritikken som ble fremført i de åpne møtene, 
gjennomførte Justis- og beredskapsdepartementet i desember 
orienteringsmøter ved skoler og barnehager i nærområdet. Planene 
for beredskapssenteret ble også presentert i Barn og unges 
kommunestyre i Oppegård og i Ungdomsrådet. Disse møtene ble 
svært positivt mottatt. 

HOVEDTEMA I HØRINGSUTTALELSENE 
Det foreligger høringsuttalelser fra kommunene Ski, Oppegård, 
Oslo og Rygge, fra Fylkeskommunen og 8 andre offentlige etater 
og myndigheter og fra 21 interesseorganisasjoner og 
enkeltpersoner. Disse høringsuttalelsene samles i ett dokument, 
der forslagsstiller kommenterer hver uttalelse. Dokumentet blir 
vedlegg til det endelig fastsatte planprogrammet. 

Friluftslivet 
Et gjennomgangstema i høringsuttalelsene er kritikk av at 
Beredskapssenteret lokaliseres i Marka. Friluftsområdene i denne 

 
 
 
 
Info 
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delen av Marka er av stor betydning for befolkningen og må i størst 
mulig grad bevares. Spesielt viktig er det å opprettholde korridorene 
fra Oppegårdsiden og ut i Sørmarka. Det legges også stor vekt på 
at friluftsområdet i Taraldrudåsen blir bevart. 

Både kommuner og friluftsorganisasjoner fremmer ønsker om ulike 
avbøtende tiltak som spenner fra bistand til oppgradering av 
turløyper og lysløyper i denne delen av Marka til samarbeid om 
bygging og drift av kommunale tiltak som idrettshall og svømmehall. 

Støy 
Det er gjennomgående stor frykt for at støy fra helikoptertrafikk og 
skyte- sprengningsøvelser vil belaste friluftsområdene. Også 
representanter for barnehager og skoler uttrykker frykt for at støy 
kan bli et problem. 

Forurensning av Gjersjøens nedslagsfelt 
Taraldrud gård grenser til Snipetjernet som er en del av Gjersjøens 
nedslagsfelt. Gjersjøen er drikkevannskilde og de to berørte 
kommunene, så vel som Fylkesmannen og Mattilsynet, stiller krav 
om sikringstiltak – både i anleggs- og driftsperioden - for å hindre at 
overvann fra Beredskapssenteret skal forurense vassdraget.  

HØRINGSUTTALELSER FRA KOMMUNENE OG FRA 
FYLKESKOMMUNEN 
Vertskommunen Ski er i hovedsak positive til tiltaket, men 
forutsetter at støybelastningen holdes innenfor tålegrensene i 
veileder for støy i arealplanleggingen og forskrift om miljørettet 
helsevern. Ski kommune forutsetter også at det treffes tiltak for å 
beskytte Gjersjøens nedslagsfelt. Ski kommune ber om at det 
vurderes om dyrka mark som går tapt, kan erstattes med ny dyrka 
mark.  

Tiltaket berører kulturminner og kommunen ber om at 
planprogrammet bør inneholde plan for avbøtende tiltak. Spesielt 
gårdsbebyggelsen på Taraldrud (eldste bygning datert 1787) bør 
søkes bevart. 

Oppegård kommune har vært imot lokalisering av 
Beredskapssenteret til Taraldrud, men konstaterer at 
lokaliseringsbeslutningen er tatt og oppfordrer Staten til å sikre 
friluftsinteressene ut over det området som blir direkte berørt. 
Staten bør kjøpe arealer i Marka på vestsiden av E6, inn mot 
bebyggelsen i Oppegård.  

Oppegård kommune forutsetter at det settes høye ambisjoner for å 
forebygge støyplager og ber om at det vurderes å legge de mest 
støyende aktivitetene til Rygge eller Horten. Beredskapssenteret og 
planlagt døgnhvileplass ved Taraldrudkrysset utgjør til sammen et 
stort inngrep og det er viktig at dette ikke er en start på nedbygging 
av Marka. Kommunen ber derfor om at de to tiltakene behandles i 
en samlet plan og oppfordrer Staten til å kjøpe området for 
døgnhvileplass og fjerne alunskiferdeponiet. Oppegård kommune 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 

2017 01 12_PNB_Kontaktmøte Ski og Oppegård 4 

 

ber også om at konsekvensutredningen belyser hvordan 
beredskapssenteret kan ha positive virkninger for lokalsamfunnet. 

Oslo kommune (Bymiljøetaten) peker først og fremst på at 
Taraldrudåsen vil bli nærfriluftsområde for den fremtidige bydelen 
Gjersrud/Stensrud og ber om at dette området blir tatt ut av planen. 

Akershus fylkeskommune mener Staten burde involvert 
fylkeskommunen tidligere i prosessen med lokalisering av 
Beredskapssenteret.  Fylkeskommunen savner begrunnelse for at 
det er valgt å bruke statlig reguleringsplan. Fylkesutvalget forventer 
at ivaretakelse av friluftsliv og grøntstruktur blir et tydeligere formål i 
planarbeidet og at det jobbes med begrensning av støy. 

Rygge kommune og Østfold fylkeskommune mener det er gode 
grunner til å ta politihelikopteret ut av prosjektet på Taraldrud og 
plassere denne ressursen på Rygge. 

 
For øvrig noen kommentarer til merknadene og forslag til 
tiltakshavers svar: 
 
Ski kommunes nullvisjon om dyrkamark blir behandlet i 
konsekvensutredningen under temaet «Konsekvenser for 
landbruk». De tiltak som beskrives i konsekvensutredningen og 
nedfelles i miljøoppfølgingsplanen må gjennomføres i byggefasen. 
 
For øvrig skal følgende to forhold omtales i reguleringsplanen: 
   
• Aktsomhet overfor flom som påpekt av NVE, blir håndtert ved at 

det blir laget en egen utredning/vurdering som en 
undersanalyse til ROS-analysen. 

• Risiko for skredfare behandles i konsekvensutredning om 
grunnforhold. 

• Informasjon om sprengstoff er kommet tydeligere fram ifm 
prosjekteringen av byggene på tomta, etter at høringsperioden 
var over. Dette utredes nærmere nå av Metier, og resultatet av 
dette vil bli tatt hensyn til i reguleringsplanen.  

• Luftkvalitet blir foreslått som et nytt tema i planprogrammet, og 
skal utredes både i forhold til arbeidsmiljøet ved senteret og 
eventuell luftforurensning fra helikoptervirksomhet. 

 
Ski og Oppegård kommuner vil vurdere merknader og tiltakshavers 
forslag til svar, og sende kommentarer til disse til Asplan Viak. 
 
 
Eventuelle punkter som krever nærmere diskusjon kan behandles i 
førstkommende kontaktmøte i Oppegård 26.01. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Ski og 
Oppe-
gård 
 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
18.01. 

3 Forslag til avbøtende tiltak fra Oppegård kommune 
• Prosjektorganisasjonen er positive til en videre prosess for 

samarbeid om nærliggende lysløyper.  
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• Prosjektorganisasjonen vil arbeide for at det etableres planskilt 
kryssing der turvei/skiløype krysser atkomstvei. 

 
• Det vil bli foreslått avbøtende tiltak i konsekvensutredningen for 

områder som beslaglegges eller får stor reduksjon i kvalitet. 
 

Alle disse forslagene bearbeides og vurderes nærmere av 
prosjektledelsen. Status gis i kontaktmøte i januar. 
 

 
 
 
 
 
 
Info 

 
 
 
 
 
 
 
 

4 Mulige prinsipper for løsning av skiløype planfritt i forhold til 
adkomstvei for PNB og E6 
 
Metier og Asplan Viak arbeider med mulige løsninger og vil 
presentere status i førstkommende møte i Oppegård. 

 
 
 
Metier/ 
AV 

 
 
 
26.01. 

5 Gjennomført ROS-seminar 7.12. 
Førsteutkast til rapport etter ROS-seminar vil bli sendt deltakerne i 
januar.  
Den manglende deltakelsen 7.12. fra brann- og politi blir 
kompensert ved at disse blir invitert til særmøter nå i januar. 

 
 
 
AV 

 
 
 
16.01. 

6 Plankart 
Detaljeringsnivå drøftes videre i kommende møter. 
 
Støysoner er ikke tema i reguleringsplanen (skal ikke angis i kartet). 
Kommunene legger inn støysoner ved neste rullering av 
kommuneplanen. 
 
Restriksjonsplan som skal sikre nødvendig luftrom rundt 
helikopterplassen, vil strekke seg langt utenfor planområdet og vil  
ikke inngå i reguleringsplanen. Når reguleringsplan for 
beredskapssenteret er vedtatt, vil Justis- og beredskaps-
departementet anmode kommunene (Ski, Oppegård og Oslo) om å 
innarbeide restriksjonsplanen i kommuneplanen som Vertikalnivå c 
– over marken. 
 
Oppegård kommune ønsker også å legge støysoner inn i 
kommuneplanen. Grunnlaget for støysonene vil komme som 
resultat av konsekvensutredningen og vil bli oversendt fra Asplan 
Viak når denne er godkjent, dvs etter at reguleringsplanen er 
vedtatt. 
 
Hensynsoner for kulturminner og naturmiljø innarbeides dersom 
behov i selve reguleringsplanen. 
 
Faresone for flom innarbeides dersom behov. Det vil bli 
gjennomført flomberegning. 
 
Det er nødvendig å utvide planområdet ved Vegvesenets 
kontrollstasjon og ved Taraldrudkrysset, samt et mindre område 
vest i planområdet (som fanger opp resterende eiendom innenfor 
Ski kommune).  Disse utvidelsene vil bli varslet med brev direkte til 
alle berørte, dvs ingen annonsering.  
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AV 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Info 
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Til førstkommende møte i Oppegård 26.01. vil det utarbeides 
foreløpige reguleringsplan-kart som viser tydeligere hvordan 
planområdet kan disponeres, med bl.a. angitte formål, 
byggegrense, perimetersikring(gjerde). 

 
 
 
AV 

 
 
 
26.01. 

7 Alternative plasseringer av verneverdige bygg på Taraldrud gård og 
krigsminnesmerke  
 
Verneverdig bebyggelse på Taraldrud, samt krigsminnet, skal 
flyttes og alternative plasseringer drøftes mellom OK og SK. Mulige 
løsninger presenteres i førstkommende møte i Oppegård.  
 
Noen momenter som kom fram i møtet 12.01.: 
Østsiden av E6 har kulturhistorisk verdi – disse kan eventuelt frigis 
dersom slitasjen vil bli for stor som følge av PNB. «Askeladdens 
registreringer» og kommunens kart viser disse områdene. Gjennom 
sannsynlige kommende arkeologiske registreringer vil østsiden av 
E6 blir kartlagt ordentlig. 
 
Elin Buene presenterte en foreløpig idé om et informasjonssenter 
der historien til området, til Taraldrud gård og krigsminnesmerket 
møter dagens PNB; gjennom informasjon om PNBs virksomhet vil 
gode historiske linjer og sammenhenger til tidligere virksomhet på 
Taraldrud framkomme.  
 
Ola Skarderud pekte på behovet for at et slikt nytt sted blir lett 
tilgjengelig for publikum. Dernest er det viktig at ansvaret for driften 
blir tydelig plassert: kommunalt, privat eller statlig driftet. 
 
Elin Buene vil utvikle et notat som kan redegjøre for disse idéene – 
et notat som kan utvikles gjennom konsekvensutredningen og 
planarbeidet. Et utkast presenteres i førstkommende møte. 

 
 
 
SK/ 
Kristian 
Larsen 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
SK/ 
Elin  
Buene 

 
 
 
 
26.01. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
26.01. 

8 Neste møte: 
Torsdag 26.01.17 kl 9-11 i Oppegård rådhus. 
 
Deretter hver fjortende dag. 
 
Agenda sendes ut i forkant. Foreløpige punkter til agenda for 
kommende møte er: 

• Alternativer for ny plassering av verneverdig bebyggelse og 
krigsminne 

• Alternative løsninger for skiløype 
 
Bilder fra befaring settes sammen til en oversikt – for gjennomgang 
i førstkommende møte i Oppegård. 

 
 
 
 
 
 
 
 
Info 
 
 
 
AV/ 
Metier 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
26.01. 
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